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“State secrets” and democratic control, constitution of 
Montenegro and electoral law of the UK on the agenda of the 
Venice Commission’s 73rd session 
 
Strasbourg, 13.12.2007 – The Council of Europe’s European Commission for 
Democracy through Law (the “Venice Commission”) will be meeting in Venice on 14 and 
15 December (Scuola Grande di San Giovanni Evangelista).  
 
The Enlarged Bureau of the Commission will hold an exchange of views with the 
Committee on Legal Affairs and Human Rights of the Council of Europe Parliamentary 
Assembly on “state secrets" as an obstacle to parliamentary and judicial scrutiny. 
 
The Commission will adopt an opinion on the constitution of Montenegro in the presence 
of the Speaker of the Montenegrin Parliament, Ranko Krivokapic. The electoral law of 
the United Kingdom is also on the agenda. The opinion of the Commission on the 
constitutional situation in Kyrgyzstan is to be adopted as well. The Commission is invited 
to examine a joint Venice Commission – OSCE/ODHIR opinion on the revised Electoral 
Code of Moldova.  
 
All the adopted texts are public and will be available on the Commission’s website: 
www.venice.coe.int. 
 
Press contact: 
Roberto Tumbarello, Council of Europe press correspondent in Italy 
Mobile: +39 335 69 38 216, rtumbare@tin.it 
 
« Secrets d’Etat » et contrôle démocratique, constitution du 
Monténégro et législation électorale du Royaume-Uni à l’ordre 
du jour de la 73e session de la Commission de Venise 
 
Strasbourg, 13.12.2007 – La Commission européenne pour la démocratie par le droit du 
Conseil de l’Europe (« Commission de Venise ») se réunira les 14 et 15 décembre, à 
Venise (Scuola Grande di San Giovanni Evangelista).  
 
Le Bureau élargi de la Commission tiendra un échange de vues avec la Commission 
des questions juridiques et des droits de l’homme de l’Assemblée parlementaire du 
Conseil de l’Europe sur les « secrets d’Etat » en tant qu’obstacles au contrôle 
parlementaire et juridictionnel. 
 
La Commission adoptera un avis sur la constitution du Monténégro, en présence de 
Ranko Krivokapic, Président du Parlement monténégrin. L’examen de la législation 
électorale du Royaume-Uni figure aussi à l’ordre du jour. En outre, l’avis de la 
Commission sur la situation constitutionnelle du Kirghizstan sera adopté. La 
Commission est également invitée à examiner un avis élaboré conjointement par la 
Commission de Venise et l’OSCE/BIDDH sur le code électoral révisé de la Moldova. 
 
Tous les textes adoptés sont publics et seront disponibles sur le site web de la 
Commission : www.venice.coe.int 
 
Contact presse :  
Roberto Tumbarello, Correspondant de presse du Conseil de l’Europe en Italie 
Mobile: +39 335 69 38 216, rtumbare@tin.it 
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